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Libya konusunda büyük umutlar beslenen Berlin zirvesi sonuçlandı. Merkel, ev sahibi
sıfatıyla, zirveden sonra yaptığı açıklamada umutlu konuştu. BM Genel Sekreteri Guterres
ise ihtiyatlıydı.

En sonda söyleyeceğimi en başta yazayım. Berlin konferansından somut bir sonuç çıkmadı. Sadece
uzun süreceği anlaşılan bir süreç başladı. O nedenle Libya’da çözüm kısa sürede sağlanamayacak.
Libya işi uzun bir zaman alacak. Kendimizi şimdiden uzun bir süre Libya sorunu ile yaşamaya
alıştıralım.

İlk konferansta her şeyin çözüme kavuşturulması beklenmiyordu. Ama çok şey muğlak bırakıldı.
Merkel, “Kapsamlı bir plan dahilinde anlaştık” dedi. Ancak planın ne olduğu,garantörlerinin
kimler olduğu ve planın sonuçlarının ne olacağı konusunda bir bilgi vermedi.�Merkel, tüm tarafların
siyasi çözüm konusunda ittifak halinde olduğunu söyledi. Suriye’ye göre Libya’da siyasi çözüm
sürecine daha hızlı yaklaşıldı. Ama siyasi çözüm için somut adımlar çıkmadı. En somut kazanım, 5 artı
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sürecine daha hızlı yaklaşıldı. Ama siyasi çözüm için somut adımlar çıkmadı. En somut kazanım, 5 artı
5 kişilik askeri komitenin oluşturulmasıydı. Ancak komitenin nasıl çalışacağı yönünde ipucu verilmedi.

1- Kalıcı ateşkes imzalanamadı.

2- Çözümün adresi olarak BM Güvenlik Konseyi gösterildi. Türkiye, BM Güvenlik Konseyi üyesi
olmadığı için,olumlu bir adım olarak görmek mümkün değil. Libya’da Türkiye’siz bir çözümün
bulunması mümkün değil. Ayrıca işin şimdiye kadar hiçbir kalıcı çözümü sağlayamayan BM Güvenlik
Konseyi’ne havale edilmesi, çözüm umutlarına darbe vurdu.

3- ABD’nin Libya konusunda “Görünmez” olması kaygı verici. ABD, sürece hangi noktada ve kimin
yanında girecek? Hafter’e  desteğini sürdürmesi ise BM Güvenlik Konseyi aşamasında süreci
olumsuz etkileyecek

4- Ateşkes kadar acil olan bir nokta da, Libya’ya silah gönderilmesi ve Petrol gelirlerinin adil bir şekilde
dağılımı konusuydu. Bu konuda mekanizmalar oluşturulamadı, iyi niyet beyanlarıyla geçiştirildi.

Son söz: Libya’da kalıcı ateşkes sağlanamadığı gibi, yeni sürecin nasıl yönetileceği, hangi ülkelerin 
gözlemci olacağı noktası muğlak bırakıldı.

BAHÇELİ’NİN BİR BİLDİĞİ Mİ VAR?

CUMHURİYET Halk Partisi, FETÖ’nün siyasi ayağının araştırılması için bir önerge vermişti. Ancak
hemen Meclis Genelkurulu’na getirmediler. CHP Grup Başkanvekili Engin Altay’la konuştum.
“FETÖ’nün siyasi ayağıyla ilgili iddiayı MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli gündeme
getirdiği için önce MHP’nin bir önerge vermesini bekledik” dedi. MHP araştırma önergesi
vermedi. Bahçeli, muhalefetin peşine takılmayacaklarını açıkladı. CHP teklifi grup önerisi olarak
Meclis Genelkurulu’na getirecek. Büyük ihtimalle de AK Parti ve MHP oylarıyla reddedilecek.

FETÖ’yle mücadelede CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, iki yanlış söyleme imza attı.

1- 15 Temmuz kontrollü darbe iddiası,

2- 15 Temmuz darbe girişiminin kilit ismi Adil Öksüz’ün MİT bağlantısının olduğu iddiası.

Oysa CHP, 15 Temmuz darbesine karşı durmuştu. CHP milletvekilleri o gece Meclis’teydi.
Darbecilerin bombaladığı Meclis’te demokrasinin yanında yer almışlardı. Geçmişte 27 Mayıs’ı
desteklemiş, 12 Mart’a Nihat Erim’i Başbakan vermiş, 28 Şubat’ı alkışlamış, 27 Nisan e-muhtırasını
onaylamış bir parti açısından 15 Temmuz, CHP’nin demokrasi sicilindeki en parlak sayfayı
oluşturuyordu. Öyle ki 27 Mayıs’taki rolü nedeniyle ‘CHP artı ordu eşittir darbe’ denkleminin
kurulduğu bir parti için 15 Temmuz’daki duruşları övgüye değerdi. Ancak CHP bunu uzun süre
taşıyamadı. 15 Temmuz için tiyatro diyen FETÖ’yle aynı dili kullandı.

Kılıçdaroğlu da dile getirse de 15 Temmuz’un siyasi ayağının araştırılması konusu ise MHP Genel
Başkanı tarafından gündeme taşındığı için önemliydi. Bahçeli bu konuda önemli bir çıkış yaptı. Yurtta
Sulh Konseyi’nin siyasi ayağının olup olmadığını tartışmaya açtı. “Bize yetki versinler ortaya
çıkaralım” dedi. Darbeciler 27 Mayıs’ta olduğu gibi doğrudan kendileri mi yönetecekti, yoksa
sivillerden oluşan bir hükümet mi teşkil edeceklerdi? Bahçeli’nin bu sorusu o açıdan önemli. Bahçeli



sivillerden oluşan bir hükümet mi teşkil edeceklerdi? Bahçeli’nin bu sorusu o açıdan önemli. Bahçeli
yoksa cevabını bildiği bir soru mu soruyor?

 

TÜRKİYE VİZYON KONFERANSLARI

Türkiye, çok dinamik bir tartışma sürecinde geçiyor. Televizyonlarda haftanın yedi günü tartışma
programları düzenleniyor. Ama bu tartışmalar sadece ekranlarda yapılmıyor. Bazı yerlerde
büyükşehirlerimizi kıskandıracak ölçüde kültürel faaliyetler yürütülüyor. Bunlardan birisi de Düzce.
Bakanlığı döneminde yerli arabanın stratejisini belirleyip beş babayiğiti bir araya getirerek, çalışmaları
belirli bir seviyeye getiren eski Sanayi Bakanı Faruk Özlü, Düzce Belediye Başkanı olarak
hemşerilerine hizmet ediyor. Faruk Özlü, başarıyla yürüttüğü belediye hizmetlerinin yanı sıra bir de
genç bir şehrimiz olan Düzce’de bir şehir kimliğinin oluşması ve kültürel faaliyetlere katkı yapmak
amacıyla “Türkiye Vizyon Konferansları” düzenliyor. İstanbul-Ankara yolunun kesişme noktasında
yer alan Düzce, aynı zamanda kültürel faaliyetlerin de merkezi konumunu üstlenmiş. Türkiye Vizyon
Konferansları kapsamında hafta sonu Düzce’deydik. Bizden önce eski Kültür ve Turizm Bakanı Atilla
Koç’u, eski TBMM Başkanı Bülent Arınç’ı, eski Tarım Bakanı AK Parti Diyarbakır Milletvekili Mehdi
Eker’i, eski AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Ekrem Erdem’i, FİBA Holding Yönetim Kurulu
Başkanı Hüsnü Özyeğin’i, eski THY Genel Müdürü Cem Kozlu’yu, DEİK Başkanı Nail Olpak’ı,
Sabah Gazetesi Ankara Temsilcisi Okan Müderrisoğlu’nu konuk etmişler. 24 Ocak’ta ise Prof. Dr.
Nilüfer Narlı Düzce’de olacak. Eski Diyanet İşleri Başkanı Ali Bardakoğlu ve yazar Alev Alatlı da
önümüzdeki günlerde Düzce’nin konuğu olacaklar. Faruk Özlü; Necip Fazıl’ın, Cemil Meriç’in,
Ahmet Kabaklı’nın, Ayhan Songar’ın sohbetinde bulunmuş  birisi olduğu için benzer kültür iklimini
de Düzce’ye taşımak istemiş. Nerede bir kültürel faaliyet görsem vahada açan çiçekler gibi mutlu
oluyorum.  
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